
 

16.Januar 2023 

I henhold til § 37 i Inatsisartuts forretningsorden fremsender jeg hermed 

følgende spørgsmål. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilke rapporter ligger til grund for tildeling af tilladelse til 

udvinding i august 2020 til Tanbreez? 

2. Blev Tanbreez tildelt udvindingstilladelse på baggrund af de 

rapporter, som ikke blev godkendt under  deres første 

udvindingsansøgning?  

A. Hvis det er tilfældet, er det muligt jf. råstofloven? 

B. Hvis det var tilfældet, hvor kan man hente og læse 

rapporterne? 

3. Har mineselskabet Tanbreez ansøgt om udvinding af mineraler 

med radioaktivt indhold? 

A.  Hvis det er tilfældet, hvornår skete det? 

B. Hvis de har ansøgt om udvinding af mineraler med radioaktivt 

indhold, har de fået tilladelse? 

C. Hvad var Naalakkersuisut svar til ansøgningen? 

D. Hvis de har fået afslag, hvornår skete der? 

(Inatsisartunut Ilaasortaq Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Da mineselskabet Tanbreez tidligere ansøgte om udvindingstilladele, blev 

deres ansøgning ikke godkendt, med den begrundelse, at rapporterne er for 



 

mangelfulde. Man regnede med, at de senere vil udarbejde nye rapporter. 

Tanbreez blev tildelt udvindingstilladelse i 2020, og jeg ønsker at blive oplyst 

om lovgivningen blevet fulgt under udvindingstilladelsesprocessen. Da man er 

begyndt at høre, at de har ansøgt om udvinding af mineraler med radioaktivt 

indhold, vil jeg have oplyst, om dette har sin rigtighed. 

Jeg ønsker mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 dage. 

 


